



Nomos



Gender & Crime

Sexuelle Selbstbestimmung und geschlechtsspezifische Gewalt

Herausgegeben von Helena Schüttler, M.A., Paulina Lutz, Maja Werner, Prof. Dr. Leonie Steinl, LL.M., Dr. Inga Schuchmann, Yvonne Krieg und Dilken Çelebi, LL.M.

2024, 235 S., brosch., 74,- €

ISBN 978-3-7560-1101-8

(Interdisziplinäre Beiträge zur Kriminologischen Forschung, Bd. 55)

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-7560-1101-8

Der Tagungsband zur zweiten Ausgabe der Tagung Gender & Crime umfasst Texte zu Geschlechteraspekten in Kriminologie und Strafrecht und diskutiert Formen, Ausprägungen sowie Folgen der Gewalt an Frauen. Unter dem Leitthema „Sexuelle Selbstbestimmung und geschlechtsspezifische Gewalt“ widmet sich das Werk u. a. den Themen Incels, Femiziden, Frauen als Täterinnen, Gewalt in Institutionen

sowie Gewalterleben von trans* Menschen. Aus einer nationalen und internationalen Perspektive werden im Allgemeinen traditionelle Männlichkeitsnormen und stereotype Geschlechterkonstruktionen diskutiert. Die Tagung fand im November 2022 statt und wurde vom Kriminologischen Forschungsinstitut Niedersachsen und dem Deutschen Juristinnenbund ausgerichtet.

Bestell-Hotline +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de
E-Mail bestellung@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | oder im Buchhandel

Sie haben das Recht, die Ware innerhalb von 14 Tagen nach Lieferung ohne Begründung an Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburgstr. 67A, 86720 Nördlingen zurückzusenden. Bitte nutzen Sie bei Rücksendungen im Inland den kostenlosen Abholservice. Ein Anruf unter Tel. +49 7221 2104-260 genügt. Unsere Datenschutzbestimmungen finden Sie unter nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.

Nomos Verlagsgesellschaft
Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | www.nomos.de





Nomos



Gender & Crime

Sexuelle Selbstbestimmung und geschlechtsspezifische Gewalt

Edited by Helena Schüttler, M.A., Paulina Lutz, Maja Werner, Prof. Dr. Leonie Steinl, LL.M., Dr. Inga Schuchmann, Yvonne Krieg and Dilken Çelebi, LL.M.

2024, 235 pp., pb., € 74.00

ISBN 978-3-7560-1101-8

(*Interdisziplinäre Beiträge zur Kriminologischen Forschung*, vol. 55)

in German

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-7560-1101-8

The conference proceedings for the second edition of the Gender & Crime conference encompass texts addressing gender aspects in criminology and criminal law, discussing forms, manifestations, and consequences of violence against women. With the overarching theme of “Sexual Self-Determination and Gender-Specific Violence,” the publication delves into topics such as Incels, femicides, women as perpetrators, violence in institutions, and the experiences

of violence among transgender individuals. From both national and international perspectives, the work generally examines traditional norms of masculinity and stereotypical gender constructions. The conference took place in November 2022 and was organized by the Criminological Research Institute Lower Saxony and the German Association of Women Lawyers.

Hotline for your order +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de
E-Mail orders@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | or in your local bookstore

You can withdraw from your book order without giving reasons within fourteen days. Simply send your written withdrawal within the given period to: Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburg Str. 67A, 86720 Nördlingen, Germany or to your bookstore. A withdrawal binds you to return the items. All costs and risks of return are payable by the addressee. You can find our privacy policy online at nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.

Nomos Verlagsgesellschaft
Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | www.nomos.de

